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خبر گزارش

کمالی: بحث تعطیلی خانه احزاب مطرح نیست
تعطیلی خانه احزاب یا 

بی رونق بودن فعالیت حزبی؟
شــرق: در حالی که در روزهای گذشته دو چهره  �

حزبــی از احتمال تعطیلی و انحــلال خانه احزاب 
ســخن گفته اند؛ اما حســین کمالی، دبیرکل حزب 
اســلامی کار، همــه این ادعاها را رد کــرده و گفته 
چــون در ســاختار حاکمیتی احزاب جــدی گرفته 
نمی شــوند، پس نقش این خانه هم کم رنگ شــده 
است. ســخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری 
و دبیــرکل حــزب همبســتگی دانش آموختگان از 
انفعــال این خانه خبــر داده و گفته بودند اگر روند 
انفعالی ادامه پیدا کند، منجر به تعطیل شدن کامل 

خانه احزاب خواهد شد.
با این حــال دیروز احمد کمالــی، رئیس حزب 
اســلامی کار و رئیــس خانه احزاب ایــران، گفته با 
توجه به اینکه در ایران و در مجموعه تصمیم گیران 
حکومتی نســبت به فعالیت احزاب دیدگاه مثبتی 
وجود نــدارد و حاکمیــت احزاب را جــدی تلقی 
نمی کننــد و بر خلاف قانون اساســی نقش مؤثری 
را بــرای آنها در نظر ندارنــد، در نتیجه نقش خانه 
احــزاب نیز پررنگ نیســت و فعالیــت  آن کم رونق 
اســت. وقتی در نظام سیاسی کشــور خود احزاب 
جدی تلقی نشــوند، خانه احزاب هم که قرار است 
این مجموعــه را هماهنگ کند، چندان جدی تلقی 
نمی شود؛ بنابراین عملکرد خانه احزاب بستگی به 
نوع نــگاه حکومت به احزاب دارد. خانه احزاب به 
نوعی سندیکای احزاب تلقی می شود، به این معنی 
که قرار اســت این نهاد مشــکلات صنفی احزاب را 
حل وفصل کند. در غیاب خانه احزاب احتمال دارد 
هر جناح سیاســی که بر ســر کار می آید، گروه های 
دیگــر نادیده گرفته شــوند؛ بنابرایــن خانه احزاب 
می تواند مانع حذف کامل سایر گروه های سیاسی از 
صحنه شود یا اگر گروهی موقعیتی به دست آورد، 
گروه های دیگر به صورت کلی نادیده گرفته نشوند. 
کمالــی در واکنــش به اینکــه خانه احــزاب قابل 
انحلال است یا خیر؟ یادآور شد: تاکنون هیچ کدام از 
چهره های شاخص اصولگرا و اصلاح طلب درمورد 
انحلال خانه احــزاب صحبت نکرده انــد؛ بنابراین 

فعلا چنین بحثی مطرح نیست.
مشکل احزاب با قانون خانه احزاب

به جــز فضای سیاســی که باعث شــده نقش 
احزاب در ســاختار قــدرت کم رنگ شــود و همین 
هــم احتمالا یکی ازدلایــل تمایل نداشــتن آنها به 
نقش آفرینی در خانه احزاب است؛ اما مشکل دیگر 
گویا به قانون خانه احزاب باز می گردد. در سال های 
گذشته اختلافات دو جریان اصلاح طلب و اصولگرا 
در بزنــگاه انتخابات خانه احزاب حاشیه ســاز بوده 
اســت. تقریبا هیچ انتخاباتی در خانه احزاب بدون 
بحث و حاشــیه و اعتراض به ســرانجام نرســیده 
اســت. رئیــس خانه احــزاب با اشــاره بــه اینکه 
در حال حاضــر احزاب هر دو جنــاح اصلاح طلب و 
اصولگــرا با قانون فعلی احزاب مخالف هســتند و 
با آن مشــکل دارند، گفته در ایــن نهاد می توانند با 
یکدیگر گفت وگو کنند؛ اما به نظر می رسد که ماجرا 

به این سادگی ها نیست.
سید کمال سجادی، سخنگوی جبهه پیروان خط 
امام و رهبری، درباره شرایط و میزان فعالیت خانه 
احزاب گفته بود: «به نظر می رســد زمان سه ســاله 
شورای مرکزی هم به پایان رسیده است؛ ولی هنوز 
با همان شــرایط قبلی کار دنبال می شــود. البته در 
بعضی استان ها خانه احزاب فعالیت هایی دارد؛ اما 
در مرکز و پایتخت هیچ خبری نیست. اگر چه برخی 
کمیته هــا مثل کمیتــه بین الملل گاهی جلســاتی 
برگــزار کرده و دعوت به حضور هم می کنند؛ اما به 
دلیل انفعــال در روند فعالیت خانه احزاب، ما هم 
رغبتی به مشارکت آن چنانی در این زمینه ها نداریم. 
ســجادی با تأکید بر اینکه احــزاب در ایران بعد از 
انتخابات ۱۴۰۰ دچار انفعال شــدند، عنوان کرد: «از 
سویی اصلاح طلبان داســتان و دلایل خود را برای 
عدم فعالیت دارند و به نظر می رســد اصولگرایان 
هم به این انفعال تن داده اند؛ بنابراین وقتی احزاب 
کشــور فعالیتی نداشــته باشــند، خانه احزاب نیز 

طبیعتا دچار انفعال خواهد شد».
او درباره راهکار برطرف کــردن این انفعال گفته 
بود: «در وهله اول، قانون احزاب باید مورد بررســی 
قــرار گیرد و اگر اشــکالاتی دارد، اصلاح شــود و در 
وهله دوم، سیاســت مشخص احزاب و وزارت کشور 
اعلام شــود، در مجموع با توجه به شــرایط فعلی، 
اصلاحات و ایجاد تغییر در ســاز وکار کنونی ضروری 
به نظر می رســد. خانه احزاب می تواند به باشــگاه 
احزاب تبدیل شــود، باید تشــکیلاتی که شاید بتوان 
به آن «صنف» گفت، بــرای ارتقای فعالیت احزاب 
شــکل گیرد تا این رکودی که به آن گرفتار شــده ایم، 
از بین برود. اگر رونــد انفعالی ادامه پیدا کند، منجر 
به تعطیل شدن کامل خانه احزاب خواهد شد. احمد 
شــریف، دبیرکل حزب همبستگی دانش آموختگان، 
گفته بود: دوره قبل با تلاش های بســیاری توانستیم 
تــا حدی این مجموعه را ســر پا نگــه داریم و آن را 
احیا کنیم؛ اما در این دوره شــاهد کمترین خروجی و 
نتیجه بوده ایم. امروز باید به ســراغ معاون سیاسی 
وزیــر کشــور برویــم و بگوییــم در همایش فصلی 
احزاب نه خودش و نه وزیر حضور نداشــتند، با این 
بی اهمیتی قطعا فعالیت ها از رونق می افتد. شریف 
گفتــه خانه احــزاب یک اتحادیه صنفی اســت، هر 
اتحادیه صنفی دیگری را که در نظر بگیریم، اگر همه 
اعضای آن غیرفعال باشــند، آن صنف دیگر قدرتی

نخواهد داشت.
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نوروزی: باید از کسانی که در 
ستاد رئیسی شب و روز نخوابیدند 

استفاده شود
ایلنا: حســن نــوروزی، نماینــده رباط کریم در  �

مجلس، درباره حواشــی اخیر مربوط به انتصاب 
فرماندار این شهرســتان و اختلافش با اســتاندار 
تهــران، گفت: ما مثل همه مســائل که مشــورت 
خواسته می شــود در این موضوع عمل کردیم. از 
ما خواســتند که گزینه معرفــی کنیم و خود آقای 
استاندار به ما گفتند که ما در این دوره به بومی ها 
توجه خواهیم کرد. ما هم به شــخص ایشــان و 
هم به معاون سیاسی شــان چندین نفر را معرفی 
کرده و ســوابق آنها را گفتیم. او ادامه داد: در بین 
گزینه هــا، افراد مختلفی بودند؛ مثلا شــخصی در 
دوره آقای احمدی نژاد معاون حراســت آموزش 
و پــرورش منطقه بوده، فردی کــه رئیس هیئت 
نظارت شهرستان در انتخابات شورای ششم بوده 
یــا رئیــس اداره کار را معرفی کردیــم یا معاون 
پژوهش سابق دانشــگاه دفاع ملی را که دانشیار 
است و ده ها رساله دکتری دارد که یا استاد راهنما 
بوده یا استاد مشاور بوده یا داور و خودش چندین 
مقاله ISI دارد و ســرهنگ سپاه است و همچنین 
افراد دیگری را معرفی کردیم. متأسفانه هیچ کدام 
را قبــول نکردنــد و آمدند برای معارفه شــخص 
خاصی و بــه ما گفتند این را قبــول کنید. ما حالا 
پذیرفتیم؛ اما مردم از این مسئله ناراحت بودند. در 
جلسه معارفه یک عزیز آزاده به نام آقای کریمی 
به این موضوع اعتــراض کرد و همین طور خواهر 
دو شــهید خانم ســعادتمندی هم نسبت به این 
مسئله معترض شــدند. من هم اعتراض کردم و 
گفتم قرار بود بومی ها فرماندار بشــوند حالا نشد، 
بعد بــه آن عزیز آزاده گفتم آقای کریمی ایشــان 
هــم آمده و می آید در منطقه ســاکن می شــود و 
بومی می شــوند. بالاخره ما باید به شکلی جلوی 
تشــنج را می گرفتیم. او ادامه داد: متأسفانه وقتی 
آقای اســتاندار رفتنــد برای صحبت پاســخ ما را 
دادنــد که اینهایی که آقای نــوروزی معرفی کرد، 
هیچ کــدام امتیازهای مدنظر ما را نداشــتند و من 
هم اینجا گفتم آیا آقای دکتر ســید جواد امینی که 
داماد این منطقه است و به نوعی بومی محسوب 
می شود، همچنین سرهنگ ســپاه هم است و در 
دانشــگاه ملی دفاع ملی معاون ســردار وحیدی 
بوده، نمی توانســت فرماندار بشــود؟ و امتیازات

لازم را نداشت؟

 شرق: طرح  صیانت در حال تبدیل شدن به میدان رزم میان جریان جبهه 
پایداری با ســایر نمایندگان مجلــس از جمله طیــف نزدیک به رئیس  

مجلس است.
گــزارش  مرکــز  پژوهش هــای مجلس «که ریاســت آن بــا بابک 
نگاهداری، رئیس حوزه ریاســت مجلس اســت کــه رابطه نزدیکی با 
قالیباف دارد» به کام مدافعان محدود ســازی اینترنت و البته مخالفان 
جدی قالیبــاف در مجلس خوش نیامده  اســت، بنابراین گزارش مرکز 
پژوهش های مجلس که کلیات طرح را مغایر قانون اساســی و حقوق 
شــهروندی و ناقــض حریم خصوصی مردم دانســته بــود با حملات 
بی امان تندروها مواجه شــده تا تندروهــای مجلس هم طرح مملو از 
ایــراد خود را از متروک شــدن نجات دهند و هم در نبــرد قدرت برای 

قالیبافی ها خط و نشان بکشند.
کار به جایی رسیده که مخالفان گزارش مرکز پژوهش های مجلس 
ســخن خــود را نظر اکثریــت نمایندگان جــا می زنند و گــزارش مرکز 

پژوهش ها را بی ارزش خطاب می کنند.
در همین راســتا، دیروز بیژن نوباوه وطن گفت: فراکســیون مشترک 
رســیدگی به طرح حمایــت از کاربــران در فضای مجــازی با حضور 
کارشناســان مرکــز پژوهش های مجلــس و نمایندگان دســتگاه های 
اجرائــی مرتبط با فضای مجازی برگزار شــد و طی آن اقدام اخیر مرکز 

پژوهش های مجلس مورد اعتراض اعضای کمیسیون قرار گرفت.
ایــن نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: 
در این جلســه  اعضای کمیســیون اعلام کردند که مرکز پژوهش های 
مجلس فقط می تواند نظر مشــورتی بدهد نــه اینکه به اعلام موضع 
دربــاره طرح ها در فضــای مجازی بپردازد. او اظهار کرد: کارشناســان 
مرکز پژوهش های مرکز در این جلســه عنوان کردند که اقدام اخیر این 
مرکز در اعلام موضع در فضــای مجازی و اطلاعیه دادن و مخالفت با 
طــرح حمایت از کاربران در فضای مجــازی عامدانه نبوده و این مرکز 

چنین نظر و نیتی نداشته است.
نوباوه خاطرنشان کرد: اعضای کمیسیون در ادامه عنوان کردند که 
کمیســیون درمورد پیشــنهاد وزارت ارتباطات درمورد طرح حمایت از 
کاربران در فضای مجازی از مرکز پژوهش های مجلس نظر مشــورتی 
خواســته نه کل طرح که مرکز پژوهش هــای مجلس به موضع گیری 
علیه طرح حمایت از کاربران در فضای مجازی پرداخته است. او افزود: 
درنهایت مقرر شــد تا مرکز پژوهش های مجلس هرچه ســریع تر نظر 
مشورتی خود را درباره تمام طرح حمایت از کاربران در فضای مجازی 
به کمیســیون مشترک ارائه کند که مرکز پژوهش های مجلس خواهان 
فرصت یک هفته ای در این باره شــد اما درنهایت تصمیم بر این شــد تا 
در جلسه فردای کمیسیون درباره اینکه به مرکز پژوهش های مجلس 
برای این منظور چه مقدار فرصت داده شود، تصمیم گیری شود. اینکه 
در نهایــت به مرکز پژوهش ها چه میزان زمــان برای تکمیل گزارش و 
اصلاح طرح داده شــود شاید مشخص نباشد اما برپایی جلسه ای برای 
بررسی این مهم نشان از همراهی اکثریت اعضای کمیسیون مشترک با 

نظر مرکز پژوهش های مجلس دارد.

البته پایداری های مجلس مانند رویه همیشگی خود ساکت نمانده 
و  نخواهند ماند.

چنــد روز پیــش بود که علی خضریــان در نامه ای تنــد خطاب به 
نگاهداری، رئیس مرکــز پژوهش های مجلس گفته بــود: «باید تأکید 
شــود اتکای به ادبیات غیرکارشناســی و غلبه رادیکالیســم، منجر به 
به حاشــیه رفتن سیاســت ورزی عاقلانــه برای تصویــب قوانین مؤثر و 

کارآمد می شود».
این عضو جبهه پایداری مجلس شــورای اسلامی تأکید کرده «نامه 
جنــاب بابک نگاهــداری در قامت رئیس مرکــز پژوهش های مجلس 
خطاب به جناب رضا تقی پور، رئیس کمیسیون مشترک طرح «حمایت 
از حقــوق کاربــران و خدمات پایــه کاربردی فضای مجــازی»، دارای 
اشــکالات شکلی و محتوایی مهمی اســت که می بایست با عنایت به 
رسانه ای شدن آن، در فضای عمومی پاسخ داده شود».  او حتی گزارش 
مرکز پژوهش ها را بدون پشــتوانه علمی و حرکتی سیاســی دانسته و 
گفته بود: «جنــاب نگاهداری در حالی کلیات طــرح حمایت را بدون 
پشتوانه پژوهشی رد کرده اســت که این طرح ذیل ماده ۱۴۲ آیین نامه 
داخلی  مجلس و پس از طی مراحل پژوهشــی و تأیید ناظران علمی، 
از ســوی مرکز پژوهش ها تهیه شده اســت. لذا اقدام اخیر رئیس مرکز 

شائبه غلبه مؤلفه های سیاسی بر علمی را تقویت می کند».
این در حالی اســت که سیاســی و غیرعلمی دانستن گزارش مرکز  
پژوهش هــا بیش از آنکه به عملکرد این  روزهای مرکز بازگردد متوجه 
دوران ریاست قبلی «که مورد حمایت تندروهای مجلس بود» است که 
نه تنها به نظرات مخالف کارشناسان و  معاونت های مرکز وقعی ننهاده 
بود بلکه حتی در جلســه با بخش خصوصی و مدیران کسب وکارهای 

مجازی اهمیتی به مخالفت و هشدارهای آنها نداده بود.
دلیل این مدعا نیز سخنان یکی از موافقان طرح فعلی است؛ مهرداد 
ویس کرمی دیگر عضو کمیســیون  مشــترک گفته اســت: «نگاهداری 
رئیــس مرکز پژوهش ها با بنده تماس گرفت و اعلام کرد معاونت های 
مرکزهــا از ابتدا با این طرح مخالف بودند اما رئیس مرکز پژوهش های 
ســابق و فیاضی معاون مطالعات فرهنگی مرکــز به معاونت ها برای 
اظهارنظر میدان ندادند و نظر خودشــان درمورد طــرح صیانت را به 
کمیسیون فرهنگی مجلس اعلام کردند». البته نقش دیگر عضو جبهه 

پایداری مجلس یعنی آقا تهرانی را در پیشبرد طرح صیانت نباید نادیده 
گرفــت که صراحتا در حمایت از طرح گفته اســت: «ما کار خودمان را 

می کنیم».
این مخالفت ها در حالی ادامه دارد که اکثریت مجلس این روزها در 
کنار مردم و  قانون اساســی ایستاده و  موافق تصویب طرحی با ایرادات 

قانون اساسی و نقض حقوق شهروندی مردم نیست.
در همین رابطه غلامرضا نوری قزلجه عضو  کمیســیون مشترک در 
واکنشــی کاملا متفاوت از تندروهای مجلس، با اشــاره به نامه رئیس 
مرکز پژوهش های مجلس شــورای اســلامی به رئیس کمیسیون ویژه 
بررســی طرح حمایت از فضــای مجازی برای تخصیص زمان بیشــتر 
بررســی آن گفته اســت: «با این نامه مرکــز پژوهش های مجلس باید 
فرصت چندماهه ای برای اصلاحات بیشــتر به این مرکز داده شــود». 
اگر اصرار بر تصویب متن فعلی باشــد، اعضای کمیسیون بر اشکالات 
کارشناســی تأمل بیشــتری خواهند داشــت و این متن دوباره پذیرفته 
نمی شــود. زیرا طرح نیازمند اصلاحات اساســی است و اصلاح جزئی 
دربــاره آن مطرح نیســت.  نوری با بیــان اینکه باید وقت بیشــتری در 
اختیار مرکز پژوهش ها قرار داده شــود تا روی این طرح کار کند، گفت: 
«اشــکالات این طرح را بارها در رســانه ها مطــرح کردیم و با این حال 
هنوز برخی از ایرادات آن پوشــیده مانده اســت. همه کشــورهای دنیا 
قوانین خوبی برای فضای مجازی براســاس فرهنگ و مقتضیات خود 
دارند. ما هم می توانیم در این زمینه قوانین مفید به حال جامعه داشته 
باشــیم». به گفته نوری، با شاکله و چارچوبی که برای این طرح ریخته 

شده، این طرح عملا به بن بست رسیده است.
اینکه فضای مجلس به سمت اصلاح بنیادین طرح صیانت حرکت 
کرده غیرقابل انکار اســت بنابراین پافشــاری پایداری هــا و تندروهای 
مجلس نشان از رویارویی سیاسی دارد تا بحث قانون گذاری، زیرا حتی 
تصویب این طرح در مجلس با سد شــورای  نگهبان که نهاد دادرسی 
قانون اساســی است مواجه خواهد شــد و مواد ناقض قانون اساسی 

امکان دریافت تأیید شورای نگهبان را نخواهند یافت.
از ایــن رو حمــلات اخیر جبهه پایــداری فراتــر از حمایت از طرح 
صیانت اســت و به تسویه حســاب سیاســی با طیف نزدیک به رئیس 
مجلس شــباهت دارد. جریان هــای رادیکال اصولگــرا در مجلس و 
جبهه پایداری از مخالفان سرســخت رئیس مجلس هستند و هرگز از 
بیان مخالفت شــان با قالیباف و تصمیمــات مجلس تحت هدایت او، 
ابایی نداشــته اند، چه زمانی که صادق محصولی صراحتا از مخالفت 
جبهه پایداری با نامزدی قالیباف در انتخابات ریاســت جمهوری سخن 
گفت و چه زمانی که جبهه پایداری برای رســیدن به سهمی از کابینه 
رئیســی به مخالفت با خطیب برخاســتند، درحالی که کــه قبل از آن ، 
گزارش کمیسیون امنیت ملی و کمیسیون شوراها، در حمایت از گزینه 
وزارت اطلاعات در صحن قرائت شده بود و انتظار به حمایت یکپارچه 
مجلس بود که پایداری ها به  شدت حملات خود افزودند؛ هرچند ناکام 
ماندند. حال نیز پیروزی برای این جریان در رابطه با صیانت قابل تصور 

نیست اما حملات و تندروی ها ادامه دارد.

حمله به مرکز  پژوهش ها   به بهانه طرح صیانت با پیرنگ سیاسی

 رویارویی پایداری ها با قالیباف؟

ایلنا: پروانه سلحشــوری، نماینده پیشین مجلس، درباره 
اینکه دو ســال از روی کارآمــدن یازدهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی می گذرد و نمایندگان این مجلس به جای 
اینکه به مشــکلات معیشــتی و اقتصادی مردم بپردازند 
خودشــان را ســرگرم طرح هایی مانند «طــرح صیانت از 
حقوق کاربــران در فضای مجــازی» کرده اند و علی رغم 
اینکه مرکز پژوهش های مجلس ایرادات اساســی به این 
طرح گرفته است، با تغییر نام این طرح باز هم می خواهند 
آن را بررســی کنند، گفت: معتقدم از نمایندگان مجلس 
باید پرسید چرا در زمانی که مشکلات اقتصادی و معیشتی 
مردم جدی شده اســت و حتی درصدی از مردم ایران در 
فقر به سر می برند، ســراغ طرح هایی می روند که موجب 
بسته شدن روزنه های مردم برای گفت وگو و کمی احساس 
آزادی می شود.  این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی 
خاطرنشان کرد: اگر امروز ما متوجه مشکلات معیشتی یا 
پیگیری های مجلس در زمینه های دیگر علی رغم قول هایی 
که داده بودند می شــویم، به دلیل وجــود چنین فضایی 
(فضای مجازی) اســت؛ ما درک می کنیم بســتن فضای 
مجازی از طــرف این افراد با چه هدفی دنبال می  شــود؛ 
چراکه می خواهند اطلاعات کمتر منتقل شود، زیرا هرچه 
مردم از اخبار کمتر مطلع شــوند، برای آنها بهتر است.  او 
ادامــه داد: امروز کارکرد و عملکرد دوســاله نمایندگان و 
مجلس را به واســطه فضای مجازی می توان متوجه شد 
اما اگر این فضا بســته شد، چگونه می توانیم بفهمیم چه 
اتفاقی رخ داده است؟ سلحشوری با بیان اینکه اگر آنچه 
به دنبالش هستند اتفاق بیفتد دیگر وسیله ارتباطی برای 
مــردم نمی ماند، عنوان کرد: ضرورت حذف چنین فضایی 
برای آنان مشــخص اســت اما برای مــردم ضرورت چیز 
دیگری اســت و متأسفانه خواســت و اولویت های کشور 
با نظرات نمایندگان مجلس بســیار فاصله دارد.  او افزود: 
در حالت خوش بینانه می توانیم بگوییم این گونه اقدامات 
غیرعامدانــه اســت و در حالت بدبینانه هــم می توانیم 
آنهــا را عامدانه در نظر بگیریم، اما متأســفانه باید بگویم 
آنهــا می دانند چه اتفاقــی در حال رخ دادن اســت.  این 
فعال سیاســی تأکید کرد: اگر مشکلات مردم را حل کنند، 
نیازی به بســتن فضای مجازی ندارند، اخبار خوب منتقل 
می شــود و مردم زندگی عادی شان را مثل بقیه مردم دنیا 
خواهند داشت اما متأسفانه آنها همیشه یک نعل وارونه 
می زنند.  او با اشــاره به موضوع مطرح شده در کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی مبنی بر اینکه 
«زنان فقط باید به پزشــک خانم مراجعه کنند» گفت: هر 
دم از ایــن باغ بری می رســد. برخی از ایــن آقایان گویا با 
طالبان کورس گذاشته باشــند و هر روز یک فرمان جدید 
می دهند؛ به کسانی که عضو کمیسیون بهداشت هستند، 
می گوییم ما زنان امیدی به خیر این مجلس نداریم، شــر 
نرسانید.  این فعال سیاسی ادامه داد: بسیار شرم آور است 
در زمانی که عکس هایی منتشر می شود که زنان، پیرزنان 

و کودکان ســر در ســطل زباله می کنند، آقایان در فکر این 
هســتند که چگونه می توانند زنــان را از حداقل امکاناتی 
کــه دارند، محروم کنند. آیا برای ایــن آقایان غیر از مقوله 
محدودسازی زنان مقوله  مهم دیگری وجود ندارد؟ زنان 
مســلمانی که امروز در قدرت هستند، آیا می توانند چنین 
چیزی را بپذیرند؟ من نمی دانم زنان مجلس واکنشی نشان 
داده اند یا خیر؟ اما در حال حاضر هم وظیفه نمایندگان زن 
مجلس و هم زنانی که در معاونت زنان ریاست جمهوری 
قرار دارند، اســت که بــه این موضوع بپردازنــد و یک بار 
برای همیشــه بگویند آقایان دســت بردارید لطفا. قدرت 
برای خودتان، زندگی را بر زنان ایرانی سخت تر نکنید.  این 
نماینده پیشــین مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: آقایان 
دســت به کاری بزنند که بتوانند مشکل گشــا باشــند، اگر 
حداقــل هم نمی توانند این کار را انجام دهند، مشــکلات 
را بیشــتر نکنند. گاهی اوقات بســیار شرم می کنم چگونه 
نمایندگان مجلس می توانند در شرایطی که مردم با کوهی 
از مشــکلات دست به گریبان هستند، حرف هایی بزنند که 

دود از سر آدم بلند می شود.
او ادامه داد: این تئوریســین ها چه کســانی هستند که 
نظریه پردازی می کنند؟ امروز قرار اســت دست در جیب 
مــردم بــرود و از دارایی نه از درآمدشــان مالیات بگیرند! 
یعنی امــروز آن کارگر، کارمند و اســتادی کــه یک خانه 
دارد بایــد مالیات بدهد. توجه داشــته باشــید یک زمانی 
مردم دست  شان به جیب شــان می رسد اما در حال حاضر 
نمی تواننــد از عهده خــرج و مخارج  روزانه شــان برآیند؛ 
این گونه که نمی شــود برای درآمد از جیب شــان مالیات 
بگیریم!  سلحشوری با بیان اینکه متأسفانه امروز به جای 
اینکه به مشکلات مردم رسیدگی شود، سعی در افزایش 
نارضایتی آنــان و مشــکل افزایی دارند، اظهــار کرد: من 
مدت هاســت سکوت کرده ام و حرفی نمی زنم و می گویم 
بگذاریم دولت که تازه بر سر کار آمده است کار خودش را 
انجام دهد و احیانا نقد غیرمنصفانه ای نداشته باشم، اما 
هر آدم منصفی هم تا یک حدی می تواند ســکوت کند و 
بگوید مهلت دهیم و چیزی نگوییم و اجازه دهیم دولت 
کار خودش را انجــام دهد.  او ادامــه داد: امروز مجلس 
باید روی بودجه  ای که دولت داده اســت، کار کند؛ آن هم 
در حالی که کمر مردم از مشکلات خم شده است، باید هر 
چیزی را گران بخرند،  مردم امــروز باید نان و دارو را گران 
بخرند، ســؤال این اســت اگر بنا باشــد مردم نان را گران 
بخرند، چه چیزی در ســبد خانواده می ماند؟ نان از سفره 
خانواده ایرانی حذف شــود، چه می شــود؟ امروز طبقات 
فرودست ما در جامعه نماینده ای ندارند که صدای شان را 
به آنها برسانند.  او تأکید کرد: مسئول بودن حکومت یعنی 
مسئولیت داشــتن در قبال همه موضوعات اما متأسفانه 
مشاهده می کنیم طوری فضا را مدیریت می کنند که گویی 
مردمــی وجود ندارند و تنها ۱۰ الی ۱۵ درصد هســتند که 

فقط دغدغه های آنها باید مورد نظر قرار گیرد.

پروانه سلحشوری:
ما زنان امیدى به خیر این مجلس نداریم
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